



“一带一路”国家人文交流 高级研修项目

【传统中国与海派文化体验之旅】

● 承办单位:该项目由上海市教委主办,上海交通大学人文学院承办

项目介绍

该项目是上海市政府为促进“一带一路”国家的文化交流而发起,旨在通过人文领域的对比和体验,加强“一带一路”沿线国家学生对中国传统文化的认识,深化对新时代中国梦、中国方案、人类命运共同体的认同感,成为中外友好的桥梁。

项目时间

2019年7月7日-7月27日(周末和节假日无课)

招生信息

● 招生对象:

- 1) “一带一路”国家政府人员和使领馆工作人员(文化相关事务)
 - 2) “一带一路”国家人文领域的专家、教师和博士生
- 申请者同时需要满足:年龄24-50周岁,身心健康,遵守中国相关法律法规和学校规章制度。

● 招生人数:30人

● 报名方式: 在线报名: <http://apply.sjtu.edu.cn>

● 报名日期:2019年3月15日 -2019年5月15日

● 录取和报到

6月10日前发出所有录取通知书和签证申请表
7月7日所有学生报到、注册

● 费用

承办方财务资助

- 1) 报名费
 - 2) 学费
 - 3) 参观、文化体验费
 - 4) 项目期间上海住宿费(学校宿舍或周边宾馆双人房)
- 学生自理:来回机票、保险、签证费用以及其他个人支出

项目内容

课程包括多个主题的讲座、多层次的汉语课程和文化课程。讲座主题涵盖传统的中国文化和上海的海派文化。同时还将组织研讨会、小组讨论和文化体验。课程语言以英语为主。

课程模块

文化讲座	社会实践
A.传统中国方向 3个讲座 B.海派文化方向 3个讲座	A.传统中国方向一次 B.海派文化方向一次
文化体验	传统艺术课程
A.马戏 B.浦江夜游	A.书法 B.太极 C.茶艺
汉语言课体验	



“THE BELT AND ROAD” NATIONAL ADVANCED TRAINING PROGRAM ON CULTURAL EXCHANGES

A Trip to Experience Traditional China and Shanghai Style Culture

► **Organizer:** The Shanghai Municipal Education Commission, School of Humanities of Shanghai Jiao Tong University

Introduction

This program was initiated by the Shanghai Government to promote mutual cultural exchanges among "The Belt and Road" countries. Through the contrast and experience in the field of humanities, it is expected that students from "The Belt and Road" countries will be able to better understand Chinese culture, especially focusing on enhancing their understanding of "the Chinese Dream" and therefore building a bridge between China and overseas.

Program Duration

July 7, 2019 – July 27, 2019 (no classes on weekends and holidays)

Admission Information

► Qualification:

- 1) Government officials, staff of embassies and consulates of the "The Belt and Road" countries (working on issues related to cultural affairs)
- 2) Experts, teachers and doctoral students in the field of humanities of the "The Belt and Road" countries

The applicant shall also be aged from 24 to 50 and in good health, abide by the laws of the People's Republic of China and the rules and regulations of the university.

► **Enrollment number:** 30 people

► **Application:** Online application: <http://apply.sjtu.edu.cn>

► **Application Period:** March 15, 2019—May 15, 2019

► Admission and registration:

All the Admission Notice and the visa application forms (JW 202 form) will be issued before June 10, 2019.
Registration date: July 7, 2019

► 5. Program Fee:

Supported by the sponsor:

- 1) Application fee
- 2) Tuition
- 3) Visit, cultural experience fee
- 4) Accommodation fee in Shanghai during the program (School dormitory or double room in nearby hotel)

Paid by students themselves:

- 1) Round trip air ticket
- 2) Insurance, visa fee
- 3) Other personal expenses

Content

The courses in this program comprise of lectures, multi-level Chinese language and cultural courses. The topics include Chinese and Shanghai Style culture. Seminars, group discussions and cultural experiences will also be organized. The language of instruction is English.

Curriculum Modules

► Cultural Lecture

- A. Traditional China (3 lectures)
- B. Shanghai Style Culture (3 lectures)

► Social Practice

- A. Traditional China (once)
- B. Shanghai Style Culture (once)

► Cultural Experience

- A. Acrobatics Show
- B. Huangpu River Night Cruise

► Traditional Art Courses

- A. Chinese calligraphy
- B. Tai Chi
- C. Tea Art

► Chinese Language Lessons



Contact information

Office: Admissions office, International Chinese Education Center, School of Humanities, Shanghai Jiao Tong University

Address: Room 105, Lecture Building No.1, No. 1954, Hua Shan RD.(or No. 655, Pan Yu RD.) Shanghai, China

Zip Code: 200030

Phone Number: +86 21 62932277

E-MAIL: iso@sjtu.edu.cn

Website: <http://www.sie.sjtu.edu.cn>